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Klímakonferencia USA-módra

A szakembereknek szórakoztatásul, a zöldeknek tanulságul, az energiaellátásért felelősöknek 
figyelmeztetésül, csak így egyszerűen gépi fordításban. Nem érdemes vele bajlódni.

A New York-i „Krazy klímakonferencián” * 
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[*Szép, de lefordíthatatlan szójáték] 

Kép: Jaime Lopes segítségével az Unsplash. Valahogy homályos a kép, mint sok minden más 

Francis Menton , MANHATTAN CONTRARIAN 

Csütörtökön (november 16-án) a City & State nevű szervezet  (amely New York állam és
önkormányzati  lefedettségre  specializálódott)  adott  otthont a  2023-as  tiszta  energia  New
York-i csúcstalálkozónak . Nevezzük úgy, hogy "New York Krazy Climate Conference ". Ott
voltam, hogy megfigyeljem és beszámoljak az ünneplésről, valamint egy másik prominens
szkeptikus, Roger Caiazza, a Pragmatic Environmentalist of New York blog munkatársa . 

A  Krazy  Klimate  Konferencián  egy  csomó  magas  rangú  New  York-i  bürokrata  és
törvényhozó vett részt, akik szívesen beszámoltak New York izgalmas előrehaladásáról a Net

1 Francis Menton: Auf der New Yorker „Krazy-Klimate-Konferenz“. EIKE, Nov. 22. 2023.



Zero nirvána felé, valamint még nagyobb számú szélhámos és ingyenélő, akik az állam nagy
falkájából, a Wantból származtak. hogy részesüljenek az útközben szétosztott zsákmányból. A
New York-i  Klímaügyi  Tanács társelnöke,  Doreen Harris  tartotta  a  vitaindító előadást.  A
felszólalók  között  szerepelt  az  Állami  Nemzetgyűlés  több  tagja,  valamint  a  kormányzó
személyzetében dolgozó bürokraták,  a New York-i  Állami Energia Kutatási  és Fejlesztési
Ügynökség  (NYSERDA),  a  város  Környezetvédelmi  Minisztériuma,  a  város  közmunka
osztálya,  amely  az  úgynevezett  „Energiaátmenet”  felelőse  stb.  Kiemelten  képviseltették
magukat a szél- és napenergia csalók is. 

Amint azt az itteni olvasók valószínűleg tudják, New York szén-dioxid-mentes energiára való
átállásának  első  nagy  lépése  körülbelül  9000  MW  névleges  teljesítőképességű  tengeri
szélturbinák  építése  az  Atlanti-óceánon,  Long  Island  közelében.  Ezek  mintegy  felére  a
szerződéseket pályázati eljárást követően ítélték oda. Sajnos július és október között szinte az
összes tengeri szélerőmű-vállalkozó bejelentette, hogy eláll  a szerződéstől, mert nem emelik
masszívan  az  árakat.  A  Közszolgálati  Bizottság  ezután  elutasította  az  áremeléseket,  de  a
konferencia idején még senki nem talált megoldást a következő lépésre. Miközben hallgattuk
az előadókat,  New York kulcsfontosságú kezdeményezése  a  szén-dioxid-mentes  energiára
való átállásra szó szerint belefulladt a vízbe. 

Azt gondolhatnánk, hogy egy ilyen konferencia középpontjában a remélt energetikai átmenet
útjában  álló  komoly  akadályok  elhárítása  kell,  hogy  álljon.  Ez  nem  csak  a  szélturbinák
építésének  megnövekedett  költségeit  foglalja  magában,  amelyek  a  szerződések
felmondásához vezettek, hanem olyan dolgokat is, mint a szél- és naperőművek időszakos
energiatermelése,  valamint  az  energiatárolás  problémájának  megoldása.  Ha  úgy  gondolja,
hogy ez a konferencia ezeknek a kérdéseknek bármelyikével, akár csak távolról is komolyan
foglalkozott, téved. 

Ehelyett lényegében csak esztelen, de boldog beszédek hangzottak el.  

Mint említettük, az első előadó Doreen Harris volt. 

Ms. Harris ezt mondta: „Társelnök voltam a Klímaügyi Tanácsunkban”. Ez az a tanács, amely
tavaly decemberben kiadta az úgynevezett „Hatásköri  tervet  ”, amely elmagyarázza nekünk,
hogyan érjünk el szén-dioxid-mentes energiát – egy „Hatásköri tervet”, amely körülbelül 700
oldalon még azt sem tudta kitalálni, hogy az energia tárolása wattórákban történik és  nem
wattokban  mérik.  Egy  jelentős  műszaki  szakértelmet  igénylő  vállalkozáshoz  Ms.  Harris
levegővel teli bőrönddel érkezett. Íme néhány részlet, amelyek tükrözik előadásuk lényegét:
„Mi vezetjük a nemzetet ... Látjuk, hogy az ipar rendkívüli módon reagál... Vannak rövid távú
kihívások  [nem  említi,  hogy  ezek  mik  lehetnek]...  Közünk  van  a  hálózat  masszív
kibővítéséhez... Sok szélre és napenergiára van szükségünk... Van egy 10 pontos tervünk, hogy
leküzdjük ezeket a kihívásokat  ..." Harris beszéde tele volt tapsot kiváltó mondatokkal („Ki
nem  szereti  a  hőszivattyúkat?!”),  ezért  megragadtam  a  lehetőséget,  hogy  hangosan
közbeszóljak. Nagyjából 25 perces beszédében Ms. Harris alig tudott néhány szót szólni az
összes új  tengeri  szélerőművi projekt közelmúltbeli  törlésével kapcsolatban. Csupán annyi
volt,  hogy  „két  RFI-t  [információkérést]  küldtünk  ki”  a  potenciális  ajánlattevőknek,  és
„hamarosan válaszokat várunk”. 

Ezzel  Ms.  Harris  jóval  megelőzi  Gregory  Lampmant,  a  NYSERDA  tengeri  szélenergia
igazgatóját. A NYSERDA a tengeri szélenergia projektért felelős állami ügynökség, amely
aláírta  azokat  a  szerződéseket,  amelyek  mindegyikét  nemrég  bontották  fel.  Valahogy



Lampman-nek sikerült átvészelnie egy egész prezentációt („Vezetők vagyunk... Cselekvésre
hajlamosak vagyunk... hosszú távú fenntarthatóság... amire büszkék lehetünk"), anélkül, hogy
megemlítette volna, hogy az egész programját most törölték. Enélkül van elképzelése arról,
hogyan  kellene  folytatni  a  dolgokat.  Becsületére  legyen  mondva,  a  moderátor  megkérte
Lampmant, bár nagyon szelíd módon, hogy foglalkozzon a törlések kérdésével. Lampman azt
válaszolta,  hogy  irodai  munkatársai  már  a  konferencia  alatt  keményen  dolgoznak  a
megoldáson. Azt is elmondta, hogy megbeszélte a kérdést 6 éves fiával, aki így válaszolt:
„Apa, meg tudod csinálni." 

Számomra a konferencia fénypontja egy Luke Falk nevű férfi délutáni előadása volt, aki a
Clean  Path  NY  nevű  cég  COO-jaként  azonosította  magát,  amely  úgy  tűnik,  hogy
távvezetékeket  fejleszt  szél-  és  napenergia  szállítására  az  államban.  Falk  arról  kezdett
beszélni, hogy milyen nagyszerű lenne, ha mindenki elektromos fűtésre állítaná át otthonát,
mert az hasznosítaná a hamarosan megtermelődő hatalmas mennyiségű szél- és napenergiát.
Ezen  a  ponton  kiakadtam,  és  féktelenül  nevetni  kezdtem.  A  beszéde  után  Falk  odajött
hozzám, és megvádolt, hogy durva vagyok. Azt válaszoltam, hogy szerintem a komédiás rutin
lényege az, hogy megnevettesse a közönséget. 

Ebből a konferenciából egyértelműen kiderül,  hogy a New York-i  feltételezett  energetikai
átalakulást vezető emberek a legcsekélyebb kompetenciával sem rendelkeznek. Feltételezem,
hogy  ez  a  legjobb,  mert  a  ténylegesen  hozzáértő  emberek  sokkal  tovább  folytathatják  a
színjátékot. Ezekkel az emberekkel az összeomlás hamarabb bekövetkezik, bár közel sem elég
hamar. 

Link: https://wattsupwiththat.com/2023/11/19/at-the-new-york-krazy-klimate-konference/ 

Christian Freuer fordította az EIKE számára 

* * *

Érdekes.  Hasonló  konferenciát  Magyarországon  is  el  tudok  képzelni.  Tömve  lenne  az
Akadémia nagyterme. Tán volt is már hasonló? Még nem voltam ilyen konferencián, de úgy
gondolom, hogy a résztvevők egészen jól érzik magukat egymás között.

Egyébként éppen most folyik Dubaiban a COP28 ENSZ-klímakonferencia (nov. 30 – dec.12.)
ötvenezer  meghívott  résztvevővel,  közöttük  kormány-  és  államfőkkel,  miniszterekkel  és
politikusokkal, sok-sok aktivistával. Kíváncsian várjuk az eredményeket.

(Petz Ernő, 2023. 11. 30.)

Nem tudom megállni, hogy ne fűzzek a témához egy friss hazai hírt: 

Köztársasági elnökünk, Novák Katalin kijelentette, hogy Magyarország elvégezte a feladatait,
miénk a világ egyik legambiciózusabb klímaprogramja.

 


	Francis Menton: Auf der New Yorker „Krazy-Klimate-Konferenz“. EIKE, Nov. 22. 2023.
	A New York-i „Krazy klímakonferencián” *

